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PROTOKÓŁ NR XLIII/2018 

z XLIII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego  

  odbytej 19 października2018 roku w sali sesyjnej 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 

  
 

1. Otwarcie Sesji 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel o godzinie 10:00 otworzył i prowadził XLIII zwyczajną 

Sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji. Powitał Starostę Świebodzińskiego 

Zbigniewa Szumskiego, Wicestarostę Świebodzińskiego Mieczysława Czepukowicza, 

wszystkich Radnych Powiatu, Pana Tomasza Olesiaka Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Świebodzinie i Sekretarza Powiatu, Panią Dorotę Karbowiak Skarbnika Powiatu 

Świebodzińskiego, Panią Sabinę Orlicką Dyrektora PZS w Świebodzinie, Panią Jolantę 

Waszczuk Dyrektora SOSW w Świebodzinie, Pana Damiana Wentlanda Dyrektora ZSO w 

Świebodzinie, Pana Zbigniewa Burnosa Dyrektora SSM w Świebodzinie, Panią Lidię Gintowt 

– Listowską Dyrektora CA w Świebodzinie, Naczelników Wydziałów, pracowników Starostwa 

oraz wszystkie pozostałe osoby obecne na dzisiejszej sesji.  

Przewodniczący Rady dodał, że nad porządkiem prawnym będzie czuwać Pani Bożena Długosz 

Radca Prawny.  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 17 radnych obecnych 

jest 17, w związku z tym Rada jest władna, aby podejmować prawomocne ustalenia i uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności osób 

zaproszonych stanowi załącznik nr 2.  

 

Ad.2 

Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został przesłany radnym wraz 

zawiadomieniem w terminie. (Zawiadomienie stanowi złącznik nr 3 do protokołu). Ponadto 

Zarząd wnioskuje o wprowadzenie w pkt.6 następujących projektów uchwał: 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018-

2028 (Druk Nr 483); 

- w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Świebodzinie na 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w roku 2018 (Druk 

Nr 484). 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi do przedstawionych propozycji. Pytań 

nie zgłoszono.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 6 dwóch 

projektów uchwał tj.: 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018-

2028 (Druk Nr 483); 

- w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Świebodzinie na 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w roku 2018 (Druk 

Nr 484). 
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W dalszej części Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel odczytał porządek obrad z 

wprowadzonymi zmianami, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz) przyjęła następujący porządek obrad:  

 

1.Otwarcie sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 482). 

4.Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

5.Informacja z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018 (Druk Nr 480). 

6. Podjęcie uchwał: 

1/w sprawie zmiany Statutu Domu Dziecka Nr 4 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10B (Druk Nr 

478); 

2/w sprawie zmiany Statutu Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo-

Wychowawczych w Świebodzinie ul. Słoneczna 46 (Druk Nr 479); 

3/w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

481); 

  4/w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 

2018-2028 (Druk Nr 483); 

5/w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Świebodzinie na 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w roku 2018 (Druk 

Nr 484).  

7.Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8.Informacja Starosty oraz Przewodniczącego Rady Powiatu o złożonych oświadczeniach 

majątkowych. 

9. Przyjęcie protokołów obrad z sesji Rady Powiatu w dniach  20.09.2018r. i 04.10.2018r. 

10.Oświadczenia radnych. 

11.Sprawy różne. 

12.Podsumowanie działalności samorządu powiatowego w latach 2014 – 2018. 

13.Zamknięcie Sesji. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informację z działalności 

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 482), radni otrzymali wraz 

zawiadomieniem. (Informacja stanowi złącznik nr 4 do protokołu). Następnie Przewodniczący 

Rady poprosił o zabranie głosu Pana Zbigniewa Szumskiego Starostę Świebodzińskiego. 

 

Starosta Zbigniew Szumski – uzupełniając, informuję, że zarząd odbył jeszcze jedno 

posiedzenie, gdzie rozpatrzył wnioski jednostek o zmianę w budżecie, wprowadzono 

autopoprawkę na dzisiejszą sesję oraz uchwałę związaną z wystąpieniem Prokuratora 

Rejonowego. Ustalono datę i warunki przeprowadzenia przetargu ustnego nieograniczonego na 

sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność powiatu przy ul. Żaków. Cena wywoławcza 

nieruchomości 131.000,00 netto. Przetarg ustny nieograniczony odbędzie się na początku 

grudnia 2018r. Wyrażono zgodę dla Specjalistycznej Grupy Wodno – Nurkowej Poznań na 
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użycie na jeziorze Łagowskim i jeziorze Trześniowskim w okresie od 22.10.2018r. do 

27.10.2018r. dwóch łodzi ratowniczych z silnikiem zaburtowym.  

 

Uwag i pytań nie zgłoszono wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel przeszedł 

do punktu 4 porządku obrad tj. wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

 

Ad.4 
Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, kto w tym punkcie chciałby zabrać głos i udzielał 

głosu wg kolejności zgłoszeń.  

 

Rady Kazimierz Krajczyński – Panie Starosto! Wysoka Rado! W imieniu mieszkańców Gminy 

Lubrza chciałbym podziękować za inwestycje Ługowską. Podziękowania dla całej Rady 

Powiatu. Dzięki tej inwestycji jeździmy bezpiecznie. Dziękuję.  

 

Radny Michał Motowidełko – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! W imieniu mieszkańców 

miejscowości Kępsko chcę złożyć interpelację. Przez miejscowość przebiega droga, gdzie 

kierowcy notorycznie rozwijają nadmierną prędkość. Zwrócili się, aby ustawić w połowie wsi 

próg spowalniający. Dziękuję.  

 

Radna Jolanta Starzewska – Panie Starosto! Na ul. 30 Stycznia w Świebodzinie na przejściu 

pomiędzy sklepem na Rogu w kierunku poczty jest duża dziura na zakręcie w asfalcie, ten 

fragment drogi był naprawiany przez Wydział Dróg, ale niestety coś musi być pod spodem bo 

robi się lej w asfalcie. Dwa tygodnie temu idąc z garażu, wpadłam w tę dziurę i skręciłam nogę. 

Ściągano mnie z drogi – przechodziłam przez pasy (prawidłowo), mało mnie samochód nie 

przejechał. Bardzo proszę o interwencję.  

 

Radny Krzysztof  Warcholik – w rozmowie z policjantami z ruchu drogowego dostałem taką 

informację a zarazem prośbę do Pana Starosty, aby zaopatrzyć Powiatową Komendę Policji w 

Świebodzinie w urządzenie Draeger. Urządzenie podobnie działa jak alkomat, pozwala na 

wielorazowego użytku w ciągu jednego dyżuru. Sprawdza nie tylko obecność alkoholu u 

kierowców ale również obecność substancji narkotycznych, jak również obecność substancji 

na różnych powierzchnia i samochodzie. Zdecydowanie jest to dobra rzecz dla poprawy 

bezpieczeństwa mieszkańców z uwagi nie tylko na to, że są to drogi tranzytowe i wielu 

kierowców się porusza. Obecny stan polega na tym, że urządzenie można użyć tylko raz 

podczas jednego dyżuru. Urządzenie kosztuje kilka tysięcy. Prośba do Starosty, może 

skierować się do włodarzy naszych gmin, aby zakupić takie jedno urządzenie na nasz powiat. 

W zupełności starczy dla nas. Poprzez próbkę śliny niezwłocznie można zidentyfikować 8 

rodzajów narkotyków. Gorąca prośba z ich strony, aby w XXI wieku komenda była 

wyposażona w takie urządzenie.  

 

Radna Urszula Miara – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Gorąca prośba, aby w 

gablotach na osiedlach i gablotach wiejskich u sołtysów znalazły się informacje z numerem 

telefonu i zdjęciem dzielnicowego, aby można było w każdej chwili się skontaktować.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są jeszcze chętni Radni do zabrania głosu w 

tym punkcie? Dodał, że zgodnie ze statutem powiatu w tym punkcie również mogą zabrać głos 

osoby spoza Rady.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel 

poinformował, że odpowiedzi zostaną udzielone w pkt.7 zgodnie z porządkiem obrad i 

przeszedł do pkt. 5. 
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Ad.5 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informacja z realizacji zadań 

oświatowych w roku szkolnym 2017/2018 (Druk Nr 480), została przesłane wraz z materiałami 

na sesję. Była ona przedmiotem obrad Komisji stałych Rady Powiatu Świebodzińskiego. 

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu). Zaproponował, aby w tym punkcie słowo 

wstępne wygłosi pan Naczelnik Wydziału ESO, a następnie dyrektorzy jednostek oświatowych, 

którzy są obecni na sesji będą mogli informację uzupełnić.  

 

Następnie poprosił Pana Artura Karkockiego Naczelnika Wydziału ESO o przedstawienie 

informacji.  

 

Naczelnik Wydziału ESO Artur Karkocki przedstawił w formie prezentacji informację z 

realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018 zgodnie z załącznikiem nr 6.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił o zabranie głosu Pana 

Zbigniewa Burnosa dyrektora SSM w Świebodzinie.  

 

Pan Zbigniew Burnos dyrektor SSM w Świebodzinie odczytał informację o działalności SSM w 

Świebodzinie zgodnie z załącznikiem nr 7. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel udzielił głosu Panu Damianowi 

Wentlandowi dyrektorowi ZSO w Świebodzinie.  

 

Pan Damian Wentland dyrektor ZSO w Świebodzinie przedstawiła informację o działalności 

ZSO w Świebodzinie w formie prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 8.   

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił o zabranie głosu Panią Jolantę 

Waszczuk dyrektora SOSW w Świebodzinie.  

 

Pani Jolanta Waszczuk dyrektor SOSW w Świebodzinie – nie będę przedstawiać Państwu 

żadnych slajdów ani zdjęć, takowe krążą po sieci wspomagając wybory. Widząc pracownie 

moje, które są wyposażone na takim poziomie, jak powinny być, więc jest dobrze! Jestem 

specyficzną szkoła i nie wchodzę w żadne rankingi, chociaż w województwie jesteśmy jedną z 

lepszych szkół i myślę, że mamy jakieś miejsce już na mapie Polski, jako ośrodek znany i 

ceniony. Uczniowie w naszej szkole są i przychodzą, kiedy poradnia wyda orzeczenie i rodzic 

deklaruje, że dziecko będzie się u nas uczyć. Wiem, że takich uczniów w masowej szkole jest 

bardzo dużo. Dzisiaj przyjęliśmy z PZS ucznia z dużymi niedosłuchem i na pewno u nas tą 

szkołę skończy. W chwili obecnej jest więcej uczniów, jak wspomniał Pan Naczelnik bez 

wczesnego wspomagania. Na dzień dzisiejszy jest 182 w tym 55 uczniów wczesnego 

wspomagania, czyli są to osoby, które wymagają terapii. Jesteśmy specyficzną szkoła drogą, 

budżet zamknęliśmy kwotą inną niż rozpoczęliśmy rok szkolny z takim niedoborem, pewnie 

ciągnie się to za nami. Ja nie będę mówiła o zdawalności matur, o rankingach. Ja bym chciała 

by moi uczniowie byli pełnoprawnymi obywatelami i na tym się skupiamy. Poradnia wydaje 

nam orzeczenie, w którym jest szereg zaleceń, które musimy wykonać i je wykonujemy! To są 

zalecenia dla specjalistów. Specjalistów mamy sporo i ciągle się szkolą. Naprawdę są to drogie 

godziny. Jeśli mam w wspomaganiu 54 dzieci, zajęcia odbywają się popołudniami do godz. 

20.00. są to godziny dodatkowe dla nauczycieli. Chciałabym zaoszczędzić na fizyce, chemii 

języku, ponieważ są to przedmioty zbędne uczniowi z niepełnosprawnością intelektualną i jemu 

to się nie przyda, przyda mu się zawód. Niezbędne jest mu logopeda, masażysta, ortopeda, 

rehabilitant, bo takie zalecenia mamy. Mamy zalecenia z poradni, uczeń, który jest autystykiem 

ma mieć swojego opiekuna – terapeutę cienia. Takich osób mamy kilka. Wspomagam się 
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Urzędem Pracy i mam w tej chwili 4 panie – pomoce w przedszkolu, to jest jakaś oszczędność, 

ale tak się nie da. Jeśli powstaje oddział przedszkolny 4 osobowy, dzieci autystyków i 

sprzężonych to wtedy  musi być pomoc, bo takie jest zalecenie ustawodawcy. Nie da się w ten 

sposób zaoszczędzić. Staramy się nie nadużywamy tych środków i nie wydajemy na nic, prócz 

pensji i bieżącego utrzymania. Wszystkie remonty, pomoce dydaktyczne – nasze pomoce są 

bardzo drogie, są to specjalistyczne pomoce. Mamy od darczyńców, mamy ich już kilka, 

ewentualnie z projektów, które piszę ja! Ewentualnie wspieram się później organem 

prowadzącym – który jest beneficjentem i idzie to już dalej. Fajnie wyszedł nam projekt 

napisany dla przedszkola. Jest już po kontroli szczegółowej i jest w porządku. W tej chwili 

przyjęty jest następny projekt dla przedszkola, który będzie realizowany we wrześniu. 

Wspomaga nam to, wspomaga nauczycieli i są to środki spoza budżetu o którym mówimy! 

Nauczyciel prowadzi to poza godzinami i ma lepiej płacone. Ten trzon, gdzie jest ta subwencja, 

nie spina tego budżetu, ale nie czuję się winna i nie jestem w stanie na pewnych  rzeczach 

zaoszczędzić. Utrzymanie tak dużego budynku, który jest i fajnie, że go mamy, jest nie tanie! 

Jedna rzecz, którą chciałam powiedzieć, to to, że specjalistów, których posiadam  muszę 

wykształcić i to jest też całkiem inny koszt! Jeśli on się wykształci i daje nie swoje pieniądze i 

też wymaga ode mnie działań w tym zakresie a takie są potrzeby tych dzieci. Nie będę 

gołosłowna, że szkoła ma się dobrze i będzie miała się dobrze a finanse nie są ciekawe, ale 

generalnie szkoły specjalne nie były szkołami, które nie przynoszą dochody, ale wyssają z  

budżetu organu prowadzącego wszystko, co się da, bo na tym to polega. Dziękuje bardzo.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił o zabranie głosu Panią Sabinę 

Orlicką dyrektora PZS w Świebodzinie.  

 

Pani Sabina Orlicka dyrektor PZS w Świebodzinie przedstawiła informację o działalności PZS 

w Świebodzinie w formie prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 9. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel po zaprezentowaniu się wszystkich szkół, otworzył 

dyskusję na ten temat. 

 

Radna Jolanta Starzewska – materiał bogaty, na komisji mieliśmy bardzo szczegółowo 

przedstawiony. Pan Naczelnik nie potrafił odpowiedzieć i nie zadał takiego pytania. Jak co roku 

zadaję pytanie. Czy nasi dyrektorzy szkół, wytypowali ze swoich szkół nauczycieli do nagród 

Kuratora i nagród Ministra Oświaty? Czy są tacy? Na komisji mówiliśmy szczególnie o Pani 

szkole, bo są bardzo doświadczeni nauczyciele zawodu. Czy któryś z nich został wytypowany 

do takiej nagrody za swój wkład i rozwój szkoły technicznej i zawodowej?  

 

Pani Sabina Orlicka dyrektor PZS w Świebodzinie – ja z natury jestem uparta, w tym roku 

niestety się poddałam, w zeszłym roku, tak. Wytypowani w zeszłym roku byli nauczyciele do 

nagrody Kuratora, nie będę z imienia i nazwiska wymawiać, ale wszyscy wiedzą, o jakich 

nauczycieli praktycznej nauki zawodu chodzi, z wielkimi osiągnieciami dla szkoły w 

ślusarstwie. Wnioski były wypełniony dobrze, przy pomocy doświadczonych osób, niestety nie 

przeszły. W tym roku przyznaję, ze takich wniosków nie składałam.  

 

Radna Jolanta Starzewska – te pytanie kieruję do wszystkich dyrektorów szkół i proszę o 

odpowiedź. Może nie ma takiej potrzeby składania wniosków?  

 

Pani Jolanta Waszczuk dyrektor SOSW w Świebodzinie – ja składałam przez trzy kolejne lata, 

żaden nauczyciel nie dostał nagrody. Wszystkie wnioski zostały zatwierdzone, ale niestety za 

mało. Ze szkół specjalnych tylko Zielona Góra wtóruje. W tym roku, też nie składała.  
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Pani Sabina Orlicka dyrektor PZS w Świebodzinie – śledziłam galę nagród Kuratora Oświaty i 

zawsze są te same osoby z ramienia gminy czy powiatu, te same organy prowadzące. Nie wiem 

czy mają lepszą metodę pisania wniosków. Za naszego regionu miasta ani powiatu nie ma.  

  

Radna Urszula Miara – mając na uwadze wskaźniki statystyczne, mam pytanie ile na przyszły 

rok planujecie Państwo nabrać klas do swojej szkoły?  

 

Pani Sabina Orlicka dyrektor PZS w Świebodzinie – wydawać się by mogło że podwójnie, ale 

nie będę planowała w ten sposób naboru z racji tego, że będą kształceni uczniowie w dwóch 

różnych podstawach to kierunki, które mam bardzo podobne. Jeżeli w tej chwili jest 6 klas 

technikum, powiedzmy 10, ale nie na pewno 12. Kumulowałabym na pewno te zawody mniej 

popularne w jednej klasie, bo później mam strasznie dużo pracy z aneksem do arkusza wtedy,  

kiedy te maje plany dostają w głowę i trzeba to robić na nowo. Cały czas to trwa od początku 

roku szkolnego promocja szkoły, rozmowy, wyjścia ale te liczby które zostały przekazane w 

kwestii migracji na pewno nie jesteśmy w stanie zatrzymać tego, od tak, w tym roku i liczenie, 

że będą to podwójne ilości oddziałów nie koniecznie. Z 6 oddziałów na 10 technikum, z 3 

oddziałów branżowej na 5. Klasy branżowe wbrew pozorom, czasami żałuję, że piszę o 3, bo 

są to bardzo liczne klasy. W 1 klasie jest po 36-38 uczniów i ci którzy nie radzą sobie w 

technikum, bardzo często muszę odmawiać tych przeniesień. Na pewno nie będę planowała 

podwójnie i taką optymistką nie jestem.  

 

Pan Damian Wentland dyrektor ZSO w Świebodzinie – tu jest zbyt dużo niewiadomych, aby to 

ocenić. Nie wiadomo, jak politykę poprowadzą te szkoły, organy prowadzące, do których 

najwięcej dzieci idzie, w tym wypadku Zielona Góra. Nie możemy założyć, że są to szkoły z 

gumy. Mimo wszystko z umiarkowanym optymizmem uważam, że 3 oddziały tego 

standardowego, starej podstawy są do przyjęcia oraz 3 oddziały w nowej podstawie 

programowej. Ilość dzieci jest porównywalna, tych z 3 klas gimnazjum i tych z 8 klas 

podstawowych.  

 

Radny Krzysztof Warcholik – mam pytanie do Pana Naczelnika, na komisji budżetu tego nie 

usłyszeliśmy. Czy wagi do wyliczania subwencji oświatowej na ucznia są takie same dla 

różnych typów szkół ponadpodstawowych? To, że odchodzą uczniowie, to wszyscy wiemy. 

Szukając rozwiązań poprawy sytuacji finansowej musimy wziąć pod uwagę, to, jaki typ szkół 

ma wagę.  

 

Naczelnik Wydziału ESO Artur Karkocki – są różne wagi. Na metryce subwencji, jeżeli jest 

uczeń danej szkoły, to różna ilość wagi jest przepisywana. Podam na przykładzie technikum. 

Suma wszystkich tych wag, na ucznia technikum wynosi 8 tyś rocznie. Na ucznia szkoły 

zawodowej jest też zbliżona kwota. W technikum obcokrajowiec niesie za sobą 15 tyś rocznie 

subwencji (waga pojawia się w tym przypadku nauka j. polskiego). W przypadku LO wagi są 

trochę niższe ok 6tyś niż w szkole zawodowej. W przypadku SOSW jest tam rozrzut wagi, 

znacznie wyższa niż w pozostałych szkołach. Nieraz przypada 60 – 70 tyś rocznie na ucznia. 

Zależy od stopnia niepełnosprawności. W naszym przypadku są to zróżnicowane wagi od 

typów szkół. Najmniejsze są dla ZSO, później jest PZS a najwyżej stanowi szkolnictwo 

specjalistyczne. W szkołach pojawiają się osoby z orzeczeniem o stopnia niepełnosprawności i 

dla takich osób też subwencja jest wyższa. Ustawodawca przewidział, aby te środki 

przeznaczać na te cele. Zauważyłem, że szkolnictwo niepubliczne jest trochę niżej finansowane 

natomiast w przypadku publicznego pojawiają się nowe wagi po to, żeby zróżnicować wydatki 

na danego ucznia.  
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Starosta Zbigniew Szumski – mam pytanie do Naczelnika bardzo szczegółowe. Jeśli w 

przyszłym roku przychodzi podwójny rocznik, we wrześniu do szkół i są plany aby zwiększyć 

liczbę oddziałów. Generalnie większa obsada godzin, większe koszty. Sytuacja jest liczona wg 

SIO z września poprzedniego roku? Czy będzie to zaktualnione?  

 

Naczelnik Wydziału ESO Artur Karkocki – subwencja zawsze oparta o dane z poprzednich 

okresów. Natomiast ostateczna subwencja jest wypłacona luty – marzec początku roku 

budżetowego 2019. Tak przewiduje ustawodawca, oparta o dane twarde dane wynikające z SIO 

na 30 września 2018 roku. Będzie to podwójny rocznik oparty o dane z roku szkolnego. Moja 

uwaga taka, że dyrektorzy przedstawili z dwóch różnych biegunów. Pani dyrektor Orlicka 

spojrzenie pesymistyczne, a Pani dyrektor Wentland optymistyczne. Mam pytanie z 

Ministerstwa ile mamy oddziałów. Trudno powiedzieć, że szkoły zielonogórskie zamkną te 

drzwi i nie przyjmą tych uczniów. Muszę odpowiedzieć do Ministerstwa o planie, jakie szkoły 

mają. Ja nie mam takich danych, aby powiedzieć czy będzie w liceum 4 – 6 oddziałów, w 

przypadku technikum 10 oddziałów. Pocieszam się tym że może zwiększyć się liczebność w 

oddziale i ta subwencja będzie większa. W przypadku LO, jak by się sprawdziło, było by 

dobrze.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – mechanizm Państwo już znacie i proponuję zejść na ziemię. 

Subwencja, która jest proponowana to kwota 17.430 tys. wg tych planów, które na dzisiaj 

zostały złożone przez dyrektorów szkół, są to dane oparte na realiach i teraz funkcjonują, płace, 

trzynastka i ZUS jest to 19.100 tys. do tego trzeba dołożyć 757 tys. odpisu socjalnego to się już 

zwiększa do 20 mln + rzeczówka 2.300 tys. i łącznie wchodzimy z koniecznością dopłaty do 

przewidywanej subwencji 4.724 tys. + wrzesień, październiki, listopad i grudzień, czyli 1/3 

roku trzeba będzie pokryć koszty zwiększonej liczby oddziałów w szkołach. To dopiero 

zostanie uwzględnione w subwencji na rok 2020. Tak wygląda rzeczywistość finansowa jeśli 

chodzi o kwestie związane z oświatą. Ja jeszcze tu dodam ważny aspekt. Jeśli te dzieci zostaną 

z orzeczeniami w naszych szkołach to pół biedy. Mam informację, że na poziomie szkół w 

gminie Świebodzin jest 84 dzieci, które powinny być w SOSW. Tu jest kłopot, aby pracą realną 

u podstaw tłumaczyć rodzicom, że robią nie najlepiej swoim dzieciom, próbując je na siłę 

wykształcić, tak jak im to pasuje, a nie jak dzieciom powinno zapewnić się opiekę. Skala 

problemów, jeśli chodzi o oświatę jest duża. Co do kwestii merytorycznych Państwo widzieli i 

macie wyrobione zdanie. Oświata będzie w najbliższym czasie najważniejszym wyzwaniem po 

raz kolejny dla samorządu powiatowego, dla nowej rady, dla nowego zarządu, jeśli mamy 

poukładać wszystko, musimy po odganiać koszty własne a potem dopiero marzyć o tym, aby 

mieć wartość dodaną w powiecie.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel na zakończenie tego punktu podziękował za wyczerpujące 

informacje, za przygotowanie prezentacji, za udział Państwa w sesji. Życzę Państwu samych 

sukcesów, zdrowia, wszelkiej pomyślności. Dziękuje bardzo! 

 

Więcej pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel stwierdził, 

że informacja z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018 (Druk Nr 480) 

została przez Radę Powiatu Świebodzińskiego przyjęta. 

 

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę do 12.00. 

 

Po przerwie o godz.12.00 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady. Przewodniczący 

stwierdził, że na sali obecnych jest 17 radnych, a zatem Rada jest władna, aby podejmować 

prawomocne uchwały.  
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Ad.6 

Podjęcie uchwał: 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że 3 projekty uchwał były 

przedmiotem obrad Komisji Stałych, uzyskały pozytywne opinie i skierowane są na dzisiejszą 

sesję.  

 

Opinie komisji do projektów uchwał stanowią załącznik nr 10 do protokołu.  

 

1/projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Domu Dziecka Nr 4 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 

10B (Druk Nr 478), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu.  

 

Pani Lidia Gintowt – Listowską dyrektor CA w Świebodzinie – z uwagi na zmniejszającą się 

ilość dzieci w Domu Dziecka Nr 4 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10B podjęliśmy decyzję o 

zmianie tej sytuacji i zmniejszenie liczby wychowanków z 30 na 14 dzieci. W związku z tym 

Dom Dziecka Nr 4 będzie liczył 14 osób i w ten sposób możemy przenieść – będzie to ciąg 

drugiej uchwały, przenieść część dzieci na teren ul. Słonecznej 46 do budynku CA. Tam 

możemy umieścić 14 wychowanków. Natomiast pracownikom CA zmieniamy siedzibę, 

umieszczamy ich w Domu Dziecka Nr 2 i w ten sposób zmieniamy statut dotyczący Centrum 

Administracyjne do Obsługi Placówek  Opiekuńczo-Wychowawczych w Świebodzinie ul. 

Słoneczna 46.  

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały 

w sprawie zmiany Statutu Domu Dziecka Nr 4 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10B (Druk Nr 

478), a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XLIII/293/2018 w sprawie zmiany Statutu Domu 

Dziecka Nr 4 w Świebodzinie ul. Jeziorowa 10B. Uchwała stanowi załącznik nr 12. 

 

2/projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek 

Opiekuńczo-Wychowawczych w Świebodzinie ul. Słoneczna 46 (Druk Nr 479), który radni 

otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały? 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały w 

sprawie zmiany Statutu Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo-

Wychowawczych w Świebodzinie ul. Słoneczna 46 (Druk Nr 479), a następnie poddał go pod 

głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę XLIII/294/2018 w sprawie zmiany Statutu Centrum 

Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Świebodzinie ul. 

Słoneczna 46 (Druk Nr 479). Uchwała stanowi załącznik nr 14. 

 

3/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 481), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 
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Skarbnik Powiatu poinformowała, że na wniosek Zarządu zgłasza autopoprawkę. Uchwała, 

która została skierowana na dzisiejszą sesję, powoduje zwiększenie po stronie dochodów i 

wydatków o łączną kwotę 8.800 zł. Pani Skarbnik omówiła zgodnie z załącznikiem nr 16 do 

protokołu. Dodała, że w projekcie uchwały po wprowadzonej autopoprawce zaktualizują się 

salda, które brzmią następująco: dochody budżetu 66.160.818 zł oraz wydatki budżetu 

64.901.192 zł. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionej 

autopoprawki?  

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzoną 

autopoprawkę do projektu uchwały 2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 

Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 481).  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 481). 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 475) wraz z 

autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności  radnych jednogłośnie (17za, 0przeciw, 

0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XLIII/295/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 

2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 481). Uchwała stanowi załącznik nr 17. 

 

4/projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2018-2028 (Druk Nr 483), który radni otrzymali w dniu dzisiejszym 

i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, 

uwagi do projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady 

odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2018-2028 (Druk Nr 483), następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XLIII/296/2018 w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018-2028 (Druk Nr 483). Uchwała 

stanowi załącznik nr 19. 

 

5/projekt uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w 

Świebodzinie na uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i 

jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów  powstałych w 

przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w roku 

2018 (Druk Nr 484), który radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do projektu uchwały? Uwag 

i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały w 

sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Świebodzinie na uchwałę 
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w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na 

parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów  powstałych w przypadku odstąpienia od 

wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w roku 2018 (Druk Nr 484), a 

następnie poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę XLIII/297/2018 w sprawie udzielenia odpowiedzi na 

skargę Prokuratora Rejonowego w Świebodzinie na uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz 

wysokości kosztów  powstałych w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia 

pojazdu, obowiązujących w roku 2018. Uchwała stanowi załącznik nr 21. 

 

Ad.7 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił Starostę o zabranie głosu w tym punkcie.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – dziękuję bardzo za dobre słowo przekazane przez radnego 

Krajczyńskiego. Cieszymy się, że inwestycja została zrealizowana, była bardzo potrzebna. 

Jeżeli chodzi o miejscowość Kępsko, pierw temat rozpoznamy, czy jest to możliwe pod 

względem prawnym. Przekażemy to do wydziału. Temat ul. 30 – stycznia wszystkim znany, 

przekażemy do Wydziału Dróg. Jeśli chodzi o te urządzenie, to pozwoli Pan, że się z tym 

jeszcze zapoznam. Rozważymy przy konstrukcji budżetu. Do policji damy, że należy 

zwiększyć we wsiach przebieg informacji dotyczący dzielnicowych.  

 

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.8 

Starosta Zbigniew Szumski przedstawił informację o złożonych oświadczeniach majątkowych 

przez członków zarządu, kierowników jednostek organizacyjnych oraz osób wydających 

decyzje administracyjne w imieniu Starosty wg stanu na dzień 31 grudnia 2017 roku zgodnie z 

załącznikiem nr 22.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel przedstawił informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych przez radnych Powiatu Świebodzińskiego wg stanu na dzień 31 grudnia 2017 

roku zgodnie z załącznikiem nr 23 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel przedstawił informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych przez radnych Powiatu Świebodzińskiego na 2 miesiące przed upływem kadencji 

zgodnie z załącznikiem nr 24 do protokołu.  

 

Ad.9 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są uwagi do protokołów obrad z sesji Rady 

Powiatu w dniach 20.09.2018r. i 04.10.2018r. 

Uwag do protokołów nie wniesiono, wobec tego Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół 

Nr XLI/2018 z dnia 20.09.2018r. i Nr XLII/2018 z dnia 04.10.2018r został przyjęty. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w punkcie 

oświadczenia radnych. 

 

Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz – parę dni temu obchodziliśmy uroczystość, nasi 

pracownicy Starostwa zostali uhonorowani, wyróżnieni, docenieni, padło dużo ciepłych słów i 
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za to bardzo dziękuję. Chciałbym przy tej okazji podziękować osobom z mojego podwórka. 

Pierwszą osobą, której chciałbym podziękować i pogratulować jest p. Marzena Kościukiewicz 

Naczelnik Wydziału Dróg. Chciałbym jej podziękować za włożoną pracę, za inwestycje. To 

dzięki niej i jej zespołowi możemy się cieszyć. Pani Naczelnik jest rozwojowa i ma młody 

wiek. Przyszłość przed sobą. Drugą osobą jest p. Małgorzata Kardzis. Stażem jest to 

najmłodszy naczelnik. W trakcie tej kadencji została mianowana. Dziękuję jej i jestem dumny 

z tego. Następczyni, która ja szykowała też byłaby z niej dumna. Wielkie ukłony w jej kierunku 

i jej załogi. Następne panie, których prace może nie widać, ale słychać, to my, jako Starostowie 

odczuliśmy najbardziej. To panie z sekretariatu, p. Katarzyna Sobolewska i p. Małgorzata 

Wojciechowicz. Duży ukłon w ich stronę. Przejdę do pewnej rzeczy, która mi się udała. 

Niespełna 4 lata temu założyliśmy koalicje, aby rządzić w powiecie. Koalicja powstała z Forum 

Samorządowym i Platformą Obywatelską. W mojej ocenie ta koalicja spełniła zadania i 

oceniam bardzo dobrze. Udało się dużo zrobić w szkołach, powstały inwestycje zakończone 

sukcesem, jak ul. Sulechowska i wiadukt w Świebodzinie. W miejscowościach wiejskich udało 

się zrobić drogi. Inwestycje z Zbąszynku, Szczańcu, odcinek Ługów – Lubrza. Dla p. Starosty 

i wszystkich członków Forum Samorządowego serdecznie dziękuję za zaufanie. Chciałbym 

podziękować wszystkim radnym z SLD, PSL, PIS to też jest nasz wszystkich sukces. Dużo 

szczęścia i słodyczy Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz życzy.  

 

Radny Michał Motowidełko – Pan Wicestarosta mnie ubiegł, bo też chciałem podziękować. 

Chciałbym wszystkim podziękować, jako PIS za współpracę w tej kadencji, kolegom i 

koleżankom ze wszystkich ugrupowań oraz wszystkim pracownikom Starostwa Powiatowego. 

Życzę wszystkim sukcesu w nadchodzących wyborach. Dziękuję.  

 

Więcej oświadczeń nie złożono, wobec tego Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego 

punktu obrad.  

 

Ad.11 

Chętnych do zabrania głosu w tym punkcie nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Powiatu 

Alojzy Jokiel zgłosił kilka spraw: 

- Sejmik Województwa Lubuskiego w ramach tegorocznego budżetu przyznał dotację w 

kwocie 15 tys. dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Św. Michała Archanioła w Świebodzinie 

załącznik nr 25 do protokołu.             

- Lubuski Wojewódzki Konserwator Zabytków w ramach tegorocznego budżetu przyznał 

dotację w kwocie 10 tys. dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Św. Michała Archanioła w 

Świebodzinie załącznik nr 26 do protokołu.     

- Sejmik Województwa Lubuskiego w ramach tegorocznego budżetu przyznał dotację w 

kwocie 47 tys. dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP w Opalewie. 

Remont wykonany będzie w kościele filialnym pw. Nawiedzenia NMP w Smardzewie 

załącznik nr 27 do protokołu.           

 

Ad.12 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podsumował działalność samorządu powiatowego w latach 

2014 – 2018 wg załącznik nr 28 do protokołu. Podziękował wszystkim radnym poszczególnych 

gmin za to, że przy ich współpracy i udziale udało nam się wiele rzeczy załatwić, głównie w 

temacie utrzymania remontu dróg w naszym powiecie. Podziękował p. Urszuli Miarze 

Wiceprzewodniczącej Rady Powiatu Świebodzińskiego za zaangażowanie, za dobre rady i 

podejmowaniu wielu inicjatyw, które służyły dla dobra powiatu. Podziękowania także 

skierował do p. Tomasza Olesiaka Sekretarza Powiatu, p. Doroty Karbowiak Skarbnika 

Powiatu, wszystkich Naczelników i pracowników Starostwa Powiatowego, za to, że byli 

zawsze dostępni i pomocni dla radnych. W sposób szczególny chciałbym podziękować paniom 
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z Biura Rady, p. Naczelnik Bernardzie Czajkowskiej i p. Annie Kowalik. Ich praca w Biurze 

Rady, to pełen profesjonalizm wsparty życzliwością. Dzięki nim, to my radni, otrzymywaliśmy 

wsparcie i za to jeszcze raz dziękuję. Podziękował, p. Mecenas Bożenie Długosz za pomoc 

prawną przy podejmowaniu uchwał oraz w innych sprawach. Zawsze była Pani skuteczna. 

Wszystkim tym, którzy będą startować do rad miejskich, powiatowych i sejmiku lubuskiego 

życzę powodzenia i wygranej a wszystkim innym dużo zdrowia, powodzenia na każdy dzień.  

 

W dalszej części Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Starostę Zbigniewa 

Szumskiego oraz o wręczenie pięknych albumów „Droga do Niepodległości”. Albumy zostały 

wydane przez Związek Powiatów Polskich. 

 

Starosta Zbigniew Szumski – Szanowni Państwo! Bardzo chciałabym podziękować za 

współpracę w mijającej kadencji, za współpracę merytoryczną. Każdy tutaj przychodzi z 

bardzo dużymi oczekiwaniami, nadziejami, określoną misją, którzy wyznaczyli go wyborcy. 

Potem trzeba weryfikować te możliwości i realia. Za tą merytorykę i umiejętność dialogu 

chciałbym Państwu podziękować bez względu na przynależność klubowa. Przynależność 

klubowa, partyjna, stowarzyszeniowa, organizacyjna ona jest ważna teraz, kiedy toczą się 

wybory i przy wybieraniu aparatu rządzącego, później jesteśmy obywatelami tego samego 

powiatu i trzeba próbować nawiązać współprace. Przez te wszystkie lata bycia Starostą traktuje 

to, jako wielki zaszczyt, przed wszystkim możliwość funkcjonowania z ludźmi, których 

doświadczenie i wiedzę można wykorzystać. Dziękuję ze swoją osobowość mogłem wzbogacić 

tym, co Państwo tutaj przynosiliscie i za to jestem bardzo wdzięczny. Nie mogę złego słowa 

powiedzieć na swoich zastępców, wszystkich, których miałem: p. Jolantę Starzewską, p. Jakuba 

Jareckiego, p. Mieczysława Czepukowicza dogadywaliśmy się, nie pamiętam, abyśmy się ze 

kłócili! Jeszcze za jedno muszę rzecz podziękować Wicestaroście. Wbił mi do głowy, że nie 

jestem taki stary i zmotywował co, niektórych do biegania w półmaratonach i maratonach. To 

są fajne takie rzeczy, które p. Mietkowi zawdzięczamy. Za to jeszcze raz dziękuje! Wszystkim 

tym, którzy swym wsparciem życiowym służą. Jesteśmy wdzięczni, że nie raz nas się tonuje. 

Szanowni Państwo! Parę słów podsumowania tej kadencji. Ludzie podsumują nas za parę dni. 

Ci, co są już radnymi, oni startują z innej pozycji niż ci, którzy pojawiają się po raz pierwszy. 

Nas rozliczą za to co zrobiliśmy i mają na uwadze co zamierzamy. Tutaj ta ocena jest podstawą 

demokracji i tym wyborom oceny naszych mieszkańców musimy się poddać. Jestem bardzo 

zadowolony z rzeczy zrealizowanych, a których nie przewidywaliśmy. Zasadniczy temat to ul. 

Sulechowska i wiadukt oraz miejscowości wiejskie. Ludzie czekają na to i to jest priorytetowe. 

Następna sprawa, to czuję niedosyt co do struktury. Rokowania na najbliższy czas w strukturze 

oświatowej mogliście Państwo dzisiaj usłyszeć. To jest też wyzwanie na najbliższą kadencje. 

Nie da się funkcjonować nie dostosowując realiów funkcjonowania, co daje system 

zewnętrzny. Z tym tematem będzie trzeba się zmierzyć. Współpracownikom i pracownikom 

Starostwa dziękować nie będę, a jak przyjdzie taki czas to się będziemy wtedy żegnać, ale 

chciałbym się z Państwem pożegnać. Dużo dobrego się wydarzyło. Ludzie, którzy Państwa 

wybrali mogą być zadowoleni. Fajny jest ten kontakt, w wielu przypadkach tak obserwowałem, 

ten realny kontakty z ludźmi i później w czasie trwania kampanii. Jest to bardzo istotne. Bardzo 

dziękuję Przewodniczącemu Rady, z którym od 2002 roku razem funkcjonujemy, 

Wiceprzewodniczącej Rady Urszuli Miarze, która okazała się fenomenalnym talentem, jeśli 

chodzi o młodzieżowe portali społecznościowych. Wielkie podziękowania dla Zarządu, który 

jeszcze działa. Życzę Państwu dobrego wyniku wyborów. Wszystkiego dobrego.   

 

W dalszej części Pan Starosta Zbigniew Szumski dokonał aktu obdarowania upominkiem 

wszystkie Panie Radne, Panów Radnych i wszystkich pozostałych obecnych na sesji tj.:  Panią 

Urszulę Miarę Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu, Panią Alicję Hoppen – Anyszko członka 

Zarządu Powiatu Świebodzińskiego, Panią Beatę Amrogowicz Radną Rady Powiatu, Panią 
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Elżbietę Dziubę – Klebieko Radną Rady Powiatu, Panią Jolantę Starzewską Radną Rady 

Powiatu, Panią Zofię Okuszko Radną Rady Powiatu, Pana Marcina Mintę członka Zarządu 

Powiatu Świebodzińskiego, Pana Tomasza Karataja Radnego Rady Powiatu, Pana Michała 

Motowidełko Radnego Rady Powiatu, Pana Krzysztofa Warcholika Radnego Rady Powiatu, 

Pana Kazimierza Krajczyńskiego Radnego Rady Powiatu, Pana Mirosława Algierskiego 

Radnego Rady Powiatu, Pana Romana Korala Radnego Rady Powiatu, Pana Szymona Pyrcza 

członka Zarządu Powiatu Świebodzińskiego, Pana Mieczysława Czepukowicza Wicestarostę 

Powiatu Świebodzińskiego, Panią Dorotę Karbowiak Skarbnika Powiatu, Pana Tomasza 

Olesiaka Sekretarza Powiatu, Panią Bernardę Czajkowską Naczelnika Wydziału Biura Rady, 

Panią Annę Kowalik Inspektora w Wydziale Biura Rady, Panią Lidię Gintowt – Listowską 

Dyrektora Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych 

w Świebodzinie, Panią Joannę Rybczyńską Inspektora w Wydziale Organizacyjnym, Pana 

Artura Karkockiego Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych oraz Panią Bożenę 

Długosz Radcę Prawnego.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, kto w tym puncie chciałby zabrać głos?  

 

Radny Kaziemierz Krajczyński – Szanowne koleżanki i koledzy! Jako najstarszy stażem 

samorządowca, w czerwcu minęło 40 lat. Mam wielki zaszczyt pracować te 3 kadencje dla 

społeczności, która nam powierzyła i w dobrym gronie przez te 12 lat. Wielkie podziękowania 

dla Starostów, obsługi Biura Rady, Pani Mecenas. Z punktu widzenia, jako Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej nie nadużywałem swego stanowiska i moja komisja też. Dziękuję za 

zaufanie, szczerość a tym, którzy kandydują zwycięstwa w nadchodzących wyborach. 

Dziękuje.  

 

Radna Jolanta Starzewska – Szanowni Państwo! Panie Starosto! Panie Przewodniczący! 

Kadencja można powiedzieć, że bardzo udana z tego względu, że grono wspaniałych ludzi, 

choć różniących się poglądami, ale mające pomysły na różne sprawy. Udało się nam 

wielokrotnie dość do takiego konsensusu i gdziekolwiek jestem podaję, że jest to przykład 

dobrej współpracy. W skład rady wchodzi coraz więcej Pań i można powiedzieć, że kobiety 

łagodzą obyczaje. Dziękuję za 4 lata dobrej pracy, zaczynaliśmy ostro od oświaty, temat nie 

był łatwy, ale dogadaliśmy się. Zaczynaliśmy od rodzinkowych domów dziecka i zatrudniania 

firm sprzątających w jednostkach oświatowych, bardzo ostra walka toczyła się o LO, o pomysły 

i rozwiązania w tej szkole. Udało się poukładać różne sprawy a życie zweryfikuje czy 

pracowaliśmy dobrze, czy nie. Życzę wygranej w nadchodzących wyborach i abyśmy się 

spotkali w nowej kadencji. Wszystkiego najlepszego!  

 

Radna Urszula Miara – Kochani, ja bardzo bym chciała przeprosić tych wszystkich, których 

przy moim charakterze nie miałam okazji obrazić, mam nadzieję, że nadrobimy to w przyszłej 

kadencji i życzę abyśmy się w tym składzie spotkali, tym, co startują, do reszty dojadę, tylko 

zadzwońcie. Polecam się. Dziękuję!  

 

Ad.13 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 13.00 zamknął XLIII 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji. 

Przewodniczący Rady 

   (-) Alojzy Jokiel 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Anna Kowalik 


